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Razgovor s
Marianom Faziom

Novi generalni vikar Opusa Dei
govori o reakciji Pape Franje
kada su ga obavijestili o
njegovom imenovanju te o
izazovima koje predviđa.
Objavljeno od strane
Argentinske katoličke novinske
agencije (AICA).

19.02.2015.

Kako ste primili vijest o Vašem
imenovanju? Što Vam je rekao
biskup Echevarría?



Ta vijest je zaista bila iznenađenje. U
Crkvi, imenovanja su poziv za
služenje drugima i nisu prilika za
nove titule u izgradnji dobre
biografije. Prelat mi je izrazio
povjerenje i privrženost te rekao da
ova nova odgovornost zahtjeva puno
molitve i truda kako bi se postiglo
zajedništvo ljudi. Jedna od ideja za
dovođenje "novih pojačanja" jest i ta
da se postigne mogućnost putovanja i
održavanja ljudi na prvim linijama
(fronta) te ostvarivanja bliskosti
među ljudima u svrhu slušanja i
davanja ohrabrenja.

Hoćete li preuzeti ovu novu
odgovornost i kakve praktične
posljedice će to imati na Vaš život?
Što ste učinili netom što ste čuli
ovu vijest?

Prije nego je postala javna, htio sam
ju podijeliti s Papom. Zahvaljujući
Božjoj dobroti bio sam u audijenciji s
njim u četvrtak poslijepodne i rekao



mu novosti prije nego je itko saznao.
On izgleda prilično dobro, vrlo je
vedar i posjeduje ogromnu energiju.
U šali mi je rekao da će ljudi reći da
sam primio vijest o imenovanju zato
što sam Papin prijatelj. Dobro smo se
složili. Uistinu, kada ste s njim u
društvu, atmosfera je tako ugodna i
ispunjena povjerenjem da sam mu
na kraju rekao, dok sam mu davao
kutiju čokolade, da je: " Pravi razlog
što sam ju donio taj da proslavimo
pobjedu kluba River dolje u
Argentini ."

Kao znak pozdrava mojoj novoj
odgovornosti, imenovanje je datirano
12. prosinca, ali moj rad u Rimu će
započeti krajem siječnja, nakon što
provedem nekoliko dana u Argentini
i pohodim aktivnosti formacije u
Meksiku.

Vi ste prvi nešpanjolac koji drži
ovu poziciju. Koja značenja vidite u
tome?



Ne vidim u tome neku posebnu
važnost. To je jednostavno odraz
dvaju stvari: Posao je stvoren i
razvijen prvo u Španjolskoj, a u isto
vrijeme ta misija je univerzalna
(sada djeluje u 69 zemalja), te tijekom
vremena izražena je u različitosti
nacija u svakom sektoru i
odgovornosti. Zapravo, Generalno
vijeće i Centralno savjetovanje, koje
pomažu Prelatu u upravljanju,čine
ljudi koji potječu iz različitih zemalja.

Što će nova osoba pomoćnog
Vikara značiti za upravljanje
Djelom? Koje odgovornosti imate?

Imenovanjem za pomoćnog Vikara,
Prelat trenutno ima dva Vikara s
kojima može usko surađivati.

Stoga se njegov posao, koji se ujedno
povećava, može djelotvornije
odraditi i on će dati svoju podršku na
ovoj razini njegove misije. Iako se
ova figura predviđa kao mogućnost,
ovo je prvi put da je implementirana.



S vremenom ćemo trebati otkriti
najbolji način da radimo što
djelotvornije.

Pomoćni Vikar može zauzeti
Prelatovo mjesto u zadacima
upravljanja tako da on sada može
iskoristiti više energije za ulogu Oca i
pastira te se osloniti na Fernanda
Ocáriza za izvođenje izvršnih
poslova.

Kakav utjecaj će imati Vaše
prijateljstvo s Papom za vjernost
Opusa Dei? Kakve izazove Vam je
predstavio?

Možda će taj odnos dodati više
familijarnosti, ali od samog početka
pa nadalje, Djelo je u potpunosti
usklađeno s Papom. Biskup
Echevarría ima izvrsne odnose s
njim i već su se nekoliko puta sastali.
Djelo je prisutno ovdje da služi Crkvi
na način da slijedi put koji je označio
Papa. Naša cjelokupna specifična
karizma potječe od poticanja susreta



s Bogom u svakodnevnom životu, a
vodi do cilja da se služi Crkvi i
društvu hodajući u ritmu koji Sveti
Otac odredi. On me je posebno
savjetovao da obratim pozornost na
Prelata i da slijedim vrlo blisko taj
put. To je ono što ću pokušati raditi.

Mi smo u godini između dvaju
sinoda obitelji. Kakva je Vaša
reakcija na kontroverze koje su
proistekle između konzervativne i
progresivne grupe?

Slijedeći što je Papa rekao, mislim da
prolazimo kroz proces refleksije i
učenja s obzirom na to koja je sinoda
te se ujedno pouzdajemo da će njeni
zaključci biti veće dobro za Crkvu.
Papa je u svom zatvarajućem govoru
istaknuo brojna iskušenja
uključujući i postojanje bivanja
konzervativnog ili progresivnog
stava. On zahtjeva da nitko sebe ne
vidi samo u konzervativnom ili



progresivnom duhu, nego da vidimo
sebe na „sinodalnom putovanju".

Papa je rekao da Crkvena doktrina
nije otvorena za diskusije, nego
radije stvara načine da se poboljša
pastoralna skrb. Stoga se nadamo da
će se novi prijedlozi i načini
fokusiranja ove skrbi pojaviti i
pomoći nam da budemo bliži
problemima s kojima se suočavaju
obitelji te da pronađemo pozitivne
odgovore današnjim izazovima.
Moramo naći novi jezik da
komuniciramo s vjerom pa će nam
sinoda sigurno ponuditi puno toga
zauzvrat.

Papa je također rekao da je odraz
različitih gledišta na sinodi dio
procesa i da je on, kao Rimski
Prvosvećenik, garancija jedinstva
ovog dijaloga različitih mišljenja. U
Opusu Dei svatko ima posebno
mišljenje u kontekstu jedinstvenosti s
Papom. Kao institucija obvezni smo



podupirati Papu u pastoralnim
smjernicama koje on Crkvi nalaže da
poduzme.

Koju poruku imate za one koji su
vjerni Opusu Dei u Argentini,
suradnike i one koji imaju ulogu u
formativnim aktivnostima sada
kada će Vas viđati puno rjeđe?

Djelo je velika obitelj i važna stvar je
da se naša radost dijeli s drugima,
posebno s onima u potrebi, duboko
ujedinjenima s Ocem (kako zovemo
Prelata) i s Papom. Neka svatko tko je
na njenom ili njegovom mjestu da
svjedočanstvo vjere, velikodušnosti,
vjernosti Papi, privrženosti
solidarnosti, radosti, dobro
obavljenog posla u služenju drugim
muškarcima i ženama. Ovo je
trenutak da se riskira sve za Boga i
za druge te da se ne ostane zarobljen
u sebičnoj potrazi za blagostanjem i
u osobnim problemima koji nas
zatvaraju u naš osobni mali svijet.
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